
04.09.2022 Käsmu külaseltsi ja kandikogu koosolek 

 

Kohal: 

Eduard Vainu  

Reet Hääl  

Aleksander Tiidemann  

Kalev Kase 

Andre Sepp 

 

Veebis:  

Mari Vihuri 

 

 

1. Arengukava teemad 

a. Käsmu prioriteedid ja teiste kantide prioriteedid paigas. Arengukava loomise 

seminaril oli ülesandeks luua iga kandi põhiselt kõige olulisemad prioriteedid, 

mida peaks arendama.  

i. Kanalisats, teed-tänavad, Käsmu sadam 

b. Maade müük, kas saab teha suunitlusega, et Käsmus müüdud maast saadav 

tulu rakendatakse Käsmus, mitee mõnes muus valla projektis. 

c. Lisaks pakume pehmed ettepanekud arengukavasse - Käsmu kiigeplats, 

rahvamaja remont, airgym kabelimäele. 

d. Haljala vald võiks ühineda haudade süsteemiga (haudi). - 

Kogukonnakomisjonis Eduard räägib. 

 

2. Sveni toetused, mis edasi? 

a. Kogutud on 4900 EUR 

i. WC tehakse siis kui ilmad on ikka soojemad, kevadel. 

ii. Saunale oleks vaja ikka katus peale panna, muu teeks kevadel. 

iii. TOODE on valmis katusematerjali andma odavama hinnaga 

900€MAX 

iv. Hetkel siis suurt ostu ei tee, loome konkreetse plaani, et mida 

remondime. Reet Hääl tegeleb selle teemaga. 

3. Toetused   

a. KOP  

i. Virge on tegelenud, Eduard suhtleb selle osas. 

ii. Omafin 10-15% 

iii. Eduard uurib Virgelt LEADERi osas. 

b. Andre Sepp: Tuleb kaks vooru - avalikud teenused. Esmalt tuleb määrus, 

meede tuleb aasta lõpus, KOV saab kandideerida. 

i. Maakondliku arengutegevuse meede (7M) ka KOV kandideerida. 

c. Valla tegevustoetused. 

i.  Investeeringuid  vist ei jagatagi, pole vahendeid. Veel selgub. 

Valla investeeringutoetuse eest võiks küsida raha lõkkeplatsi elekrti ja muu 

rajamiseks. 

4. Mereinstituudi aed, kas on seaduslik. Ala oli lubatud avalikku kasutusse, täna on aga 

aed ümber ja merevaade blokeeritud - Andre Sepp tegeleb teemaga 

a. Mae Kuldva pöördumise arutelu 



i. Instituut on lubanud hoida ala vabas kasutuses 

ii. Aed on lubatud 120cm, on aga 145 cm.  

iii. Keskkonnaameti seisukoht? Miks on astmikaed lubatud. 

iv. Kirjutame pöördumise, kui küsime seisukohta seoses aia ehitusega. 

Andre Sepp: See ongi meile antud volitus ja kohustus, esindada 

Käsmut, kasutame seda. 

5. Külakiige teema 

a. Võsu külaselts, Gadi Lübek ajas teemat.  

b. Vaja on projekti, teatist, jooniseid, kasutusluba, keskkonnaamet jne.  

Kõik täiesti tehtav. Võsu kiige hind ca 3000€ 

c. Kalev kase tegeleb teemaga. 

d. Kiige projektile panna hea ja tabav nimi - Mari Vihuri aitab meil pealkirja luua. 

e. Kalev tegeleb kiigeplatsi juriidilise poolega (projektid, load) , Eduard ajab 

mehed kokku, kui on aeg küps. 

f. Kalev küsib Tallinna mehelt kiige hinda, et võrrelda Tartu hinnaga. 

 

6. Rahvamaja koristamise tasu - Virge on nõus, kuidas rakendame.  

a. Igakuine kindel tasu?  

b. Mis on meie sularahakassa. 

c. Mis on keskmine töötundide kogus, mis sinna alla läheb.  

Eduard annab info, kuidas edasi liigume. 

 

7. Valla Üldplaneeringu muudatus käib. 

Elamumaa krundid, millel ei ole maja. Muudetakse otstarvet.’ 

Andre Sepp: Valla üldplaneering läheb avaliksutamisele ning siis peame 

tulema sisse oma sisendiga, et seda muuta.  

Millal tuleb koosolek Keskkonnaametiga, kas saame sisse tuua ka teisi oma 

teemasid.  

Eduard uurib vallalt, millal on esimene üldplaneeringu väljapanek? 

 

8. Rahvamaja internet. Eduard uurib, kas midagi veeti, mis seis on.  
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